

朝陽科技大學 097學年度第1學期教學大綱
Introduction to Computers 計算機概論

當期課號	1271	Course Number	1271
授課教師	陳明華	Instructor	Chen,Ming Hua
中文課名	計算機概論	Course Name	Introduction to Computers
開課單位	保險金融管理系(四日)一A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	1. 使學生了解電腦的基本原理及概念 2. 能具備電腦在生活上及商業上的應用 3. 能具備使用電腦的正確態度 4. 能瞭解電腦目前的發展情形及未來可能的方向	Objectives	1. Enabling students to understand basic principles and ideas of computers. 2. Being to use computers in life and commerce. 3. Correct attitudes of using computers. 4. Understanding current development and future potential directions of computers.
教材	計算機概論	Teaching Materials	Introduction to Computer Science
成績評量方式	期中考30%、期末考30%、作業30%、出席10%	Grading	Mid-term exam 30% Final exam 30% Homework 30% Class participation 10%
教師網頁	http://www.cyut.edu.tw/~mhchency/ICS/		
教學內容	第1-3週 電腦導論電腦的硬體電腦的軟體 第4-6週 資料與資訊多媒體 第7-9週 WindowsXP Linux 第10-12週 網際網路的基本概念網際網路的應用 第13-15週 Word Excel Powerpoint 第16-18週 資料庫軟體網頁設計	Syllabus	Weeks 1-3 Introduction to Computer Hardware and Software Weeks 4-6 Data and information Multimedia Weeks 7-9 WindowsXP Linux Weeks 10-12 Internet and its Application Weeks 13-15 Word, Excel and Powerpoint Weeks 16-18 Database and Homepage Design

尊重智慧財產權，請勿非法影印。